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 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-10-30 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 

    

    
 

 

Plats och tid  Pajala Folkets hus, danssalongen, 2023-10-30, kl. 10.00 – 16.05 
 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 

Birgitta Rantatalo (S)                                             Ann-Mari Mäki Larsson (FrS) §§ 66-75 
Ulrica Hammarström (S)                                      Lena Jatko (FrS) 
Anders Lehtipalo Nilsson (S)                               Johny Lantto (FrS) 
Hans Sundqvist (S)                                                Kurt Lind (FrS) 
Ellinor Tandlund (S)                                              B-O Mörtlund (V) 
Jenny Eriksson (S)                                                 Pirkko Heikkilä (V) §§ 66-75 
Eva Esberg (KD)                                                     Inga-Lill Ängsund (V) 
Stig Töyrä (KD)                                                       Linda Jonsson (V) 
Peter Ericsson (KD) §§ 66-75                              Karl-Erik Kyrö (SD) 
Lennart Ojanlatva (SJVP)                                    Bengt Niska (FrS) §§ 76-77 
Roger Uusitalo (C)                                                     

   

Övriga deltagande 
 
 
 
 
 
 
 
Ajournering 

Stefan Millgård, kommunchef 
Robert Pettersson, verksamhetsansv, § 67 
Fredrik Holmström, utvecklingschef, § 67 
Camilla Fredriksson, kval.utredare, § § 68 
Maria Alldén, bygg- och miljöchef, § 69 
Eva Henriksson, ekonomichef, §§ 70-71 
Ulf Kero, kommunrevisor, § 70 
 
Kl. 11.40-11.50, 12.05-13.05, 14.30-14.45 
 

 
 
 

Utses att justera Linda Jonsson (V) och Roger Uusitalo (C)  

Justeringens 
plats och tid Digitalt 2023–11-02 kl. 10.00 
 
Underskrifter 

 
Sekreterare 

 
 ..............................................................................................  
Sixten Olli 

 
Paragrafer 

 
66 – 77  
 

   

 Ordförande .…………………………………………………………….   ……………………………………………………. 
   Birgitta Rantatalo §§ 66-75, 77                         Bengt-Ola Mörtlund § 76 

 

 Justerare  ...................................................................   ...............................................................  
  Linda Jonsson Roger Uusitalo 

 ANSLAG/BEVIS 

 Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2023-10-30 
 
Datum för anslags 
uppsättande 

 
2023–11-02 

 
Datum för anslags 
nedtagande 

 
2023–11-24 

 
Förvaringsplats 
för protokollet 

 
Kommunkansliet 

Underskrift  ...........................................................  
 Sixten Olli 
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Ärenden 

 

§ 66   Mötets öppnande 

§ 67  Finansiering PJA utrikesterminal fas 2 2023 

§ 68  Inköp av behållare för matavfall 

§ 69  Antagande av taxa IMD 

§ 70  Delårsrapport 

§ 71  Skattesats 2024 

§ 72  Avsägelse politiska uppdrag – valärende 

§ 73  Delgivningar 

§ 74  Medborgarinitiativ 

§ 75  Anmälan av motioner 

§ 76  Interpellationer 

§ 77  Frågor 
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§ 66      

Mötets öppnande  

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige godkänner att kungörelsen skett i laga ordning.  
 
Kommunfullmäktige utser Linda Jonsson (V) och Roger Uusitalo (C) till justerare. 
Justering sker digitalt 2023-11-02 kl. 10.00. 
 
Presidiet har enhälligt beslutat att ärendepunkten Budget 2024 som funnits med i 
kallelsen utgår från dagordningen. 
Följaktligen utgår då också allmänhetens frågestund kopplat till Budget 2024. 

 
Kommunfullmäktige godkänner dagordningen. 

 
 

Ärendet 
 

- Godkännande av kungörelse  

- Upprop 

- Val av 2 justerare, dag och tid 

- Godkännande av dagordning 

 
____ 
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§ 67                                              Dnr KS.2023.477 533 
 
Finansiering PJA utrikesterminal fas 2 2023 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att Pajala kommun går in med 7 miljoner kronor eget kapital, i övrigt sökes 

medfinansiärer 

2. samt att återrapportering sker till kommunstyrelsen i december 2023. 

 
Reservation 
 
Linda Jonsson (V), Pirkko Heikkilä (V), Inga-Lill Ängsund (V), Bengt-Ola Mörtlund 

(V), Ann-Mari Mäki Larsson (FrS), Johny Lantto (FrS), Lena Jatko (FrS) och Kurt 

Lind (FrS) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 

 
 

Ärendet 

Ärendet omfattar upprustning av den kommunala flygplatsens utrikesterminal PJA. 
Upprustningen sker under åren 2023/2024. 
 
Upprustningen omfattar utbyggnation/ombyggnation. 
- Anpassning av befintlig utrikeshall för möjlighet att hantera avgående passagerare 
inkl. bagage samt bokning och säkerhetshantering av dessa. 
- Avsikten är att anpassa utrikeshallen för strecksatsen ovan som ett led i 
evalueringsprocessen (godkännande av internationell karaktär) samt för att kunna 
påbörja implementeringen av incheckningssystem som skall hantera bagage inklusive 
specialbagage (Skidor, vapen mm) och passagerare. 
- Optimera passkontroll enligt gällande EU/Schengen regelverk 
- Installera Bagageband för avgående/våg/röntgen för säkerhetszon. TLM Systems 
- Beräknad kostnad enligt kostnadskalkyler genomförd i föregående projekt (Maj 
2023) beräknas till följande. 
- Projektledning tillkommer för bägge alternativen med ca 1,0–1,5 milj. 
- Kommunikation, oförutsedda kostnader ca 0,5 milj. 
- 8,4 milj. + 4,0 milj +1,0 +0,5. = 13,9 miljoner 

 
Bakgrund 

 

En långsiktigt hållbar tillväxt i Pajala och Tornedalen förutsätter goda och 

leveranssäkra kommunikationer. Det ger oss möjlighet att utveckla och nyttja de 

konkurrensfördelar vi har för industri, besöksnäring och kulturella näringar. Det är en 

förutsättning för att olika näringsgrenar ska kunna samverka i utvecklandet av en 

attraktiv livsmiljö. 
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§ 67 forts. 

 

En flygplats är en förutsättning för goda, snabba och effektiva relationer i en 

globaliserad marknad. Pajala Airport är därför en viktig del av näringslivsutvecklingen 

i Pajala och hela Tornedalen med omnejd. Flygplatsen behövs för att näringslivet ska 

kunna underhålla och utveckla sina relationer med marknader och kunder, men också 

för att kompetensförsörjning ska kunna säkerställas både på lång och kort sikt. 

 

En väl fungerande distributionskedja är också nödvändig för att säkerställa snabba 

leveranser från underleverantörer till industrierna i kritiska situationer. Minst lika 

viktig är flygplatsen för att utveckla besöks- och kulturnäringarna i kommunen. En 

förutsättning för detta är att marknaderna uppfattar regionen som lätt att ta sig till 

och från olika delar av världen. Att arbeta med att stärka infrastrukturen för dessa 

näringar är också en förutsättning för att skapa en attraktiv livsmiljö för unga familjer,  

 

kvinnor och män som vill leva och bo i Pajala. Det måste finnas förutsättningar för att 

arbeta i olika näringar för att en familj ska välja Pajala som hemort. 

 

Slutligen är det nödvändigt för dem att på ett snabbt, enkelt och pålitligt sätt få 

tillgång till ett rikt och varierat kultur och nöjesutbud i andra delar av världen. För 

detta krävs goda och säkerställda kommunikationer. 

 

Pajala Airport måste för att stötta hållbar utveckling och en attraktiv livsmiljö, 

säkerställa regularitet och punktlighet i ett arktiskt klimat. I konkreta termer innebär 

det att flygtrafiken i Pajala ska fungera året om, särskilt under de kallaste 

vintermånaderna. Denna period i sig har stor potential för besöksnäringen. 

 

Gemensamt för besöksnäringen i kommunen är att de i dagsläget transfererar sina 

besökare/kunder från kringliggande flygplaster i norra Sverige och Finland. Med en 

möjlighet att transferera besökare/kunder direkt från Pajala Airport innebär 

tidsvinster i form av avsevärt kortare transfer. Pajala Airport anser att det tar tid för 

de tillväxtmöjligheter, som man vet finns i regionen, att mogna fram. Det finns 

fortsättningsvis bara ett enda sätt att uppnå det - det gäller att tänka och stödja 

möjligheten för de lokala aktörerna genom att vara lyhörd för önskemål och är beredd 

att utveckla flygplatsens roll, så att inte flygplatsen blir en bromskloss. Det finnas nu 

kapacitet inom besöksnäringen att fylla hela flygplan (200 personer) med destination 

Pajala, vilket är en bidragande positiv tillväxtfaktor för flygplatsen. Därför anser vi att 

det nu är dags att investera/upprusta flygplatsen. 

 

Verksamhetens syfte & mål 

• Främja tillkomst och utveckling av tjänstesektorn med fokus på besöksnäringen  

• Verka för en breddning av det lokala näringslivet 

• Verka för företagens ökade tillväxt och utveckling. 

• Stärka flygplatsen funktion/roll i regionen-kommunen, norr om Polcirkeln 
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§ 67 forts. 

 

• Stärka flygplatsens förmåga för internationell samverkan samt uppfylla 

internationell flygplatskaraktär. 

 

Det långsiktiga målet är att en skapa förutsättningar som leder till: 

• Attraktiv kommun/region att leva och verka i 

• Fler startade företag inom tjänstesektorn 

• Ökad samverkan mellan intresserade kommuner gällande infrastruktursatsningar 

• Fler unga som stannar kvar 

• Aktiva och långsiktiga företagsnätverk 

• Nya arenor genom samverkan med övriga näringslivsorganisationer 

• Uppfylla målen genom arbetet med att bli en fossilfri flygplats genom det nationella 

initiativet grön flygplats via svenska regionala flygplatser. 

 

 

Ekonomiska konsekvenser 

Samkörning/samverkan med andra flygplatser i regionen om gemensamma resurser.  

 

Tidplanen är att under kvartal tre 2023 påbörja finansiering och projektering för att 

under kvartal fyra 2023 och löpande under 2024 genomföra upprustningen enligt 

plan. 

 

Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. att Pajala kommun går in med 7 miljoner kronor eget kapital, i övrigt sökes 

medfinansiärer 

2. samt att återrapportering sker till kommunstyrelsen i december 2023. 

 

Förslag till beslut under sammanträdet 

Vänsterpartiet och Framtid S yrkar: 

i första hand att ärendet hänskjuts till budgetbeslut (innebär återremiss) 

i andra hand avslag på kommunstyrelsens förslag 

Motivering återremiss: 

Att ärendet hänskjuts till budgetbeslutet för att hanteras med kostnads- och 

intäktsberäkningar samt risk- och konsekvensanalys. 

Beslutsgång om återremiss 

Ordföranden ställer fråga om ärendet ska avgöras idag mot yrkande på återremiss och 
finner att ärendet ska avgöras idag. 

Omröstning begärs. 
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§ 67 forts. 

 

Beslutsgång i omröstning 

Kommunfullmäktige godkänner följande beslutsgång: 

Ja-röst för att ärendet avgörs idag 

Nej-röst för återremiss 

 

Omröstningsresultat 

Med 11 ja-röster mot 9 nej-röster beslutar kommunfullmäktige att ärendet avgörs 
idag. 

Omröstningsresultat redovisas i separat upprops- och voteringslista. 

 

Beslutsgång i huvudärendet 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot förslag om avslag och finner att 

kommunfullmäktige beslutar att Pajala kommun går in med 7 miljoner kronor eget 

kapital, i övrigt sökes medfinansiärer. 

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag om återrapportering till 

kommunstyrelsen mot avslagsförslag och finner att kommunfullmäktige beslutar att 

återrapportering sker till kommunstyrelsen i december 2023. 

 

Beslutsunderlag 

2 PLAN Utrikesterm Layout F2_03 daterad 2023-03-29 

2 PLAN Utrikesterm Layout TLM alt 2 

80102-01-001 Prisuppskattning 

Kalkylsammanställning – Pajala Airport 

_____ 

 

Protokoll skickas till  

Verksamhetsansvarig Pajala Airport 

Ekonomienheten 
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§ 68  Dnr KS.2023.528 338 
 

Inköp av behållare för matavfall 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar 
1. godkänna investeringsäskandet för inköp av 3000 behållare á 375: -  

dvs 1 125000:-. 
2. samt att eventuellt beviljade medel kan disponeras även under 2024. 
 
 
Ärendet 
 
Sektor teknik och service har skickat in en dispensansökan till naturvårdsverket där vi 
ansöker om dispens gällande matavfall. Vi har i dagsläget ej fått någon 
förhandsinformation om den kommer att beviljas eller ej. Oavsett vilket, så kommer 
en eventuellt beviljad dispens att vara godkänd i maximalt två år. 
Därefter skall samtliga renhållningskunder ha tillgång till matinsamling. 
Detta innebär att Pajala kommun behöver göra ett inköp av behållare för att hantera 
matavfall och påbörja arbetet för denna omställning. 
 
Ekonomiska konsekvenser  
Denna investering är ej inlagd i nuvarande budget 2023/2024 

 

Förslag till beslut 

Allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen/kommunfullmäktige 
1. godkänna investeringsäskandet för inköp av 3000 behållare á 375: -  

dvs 1 125000:-. 
2. samt att eventuellt beviljade medel kan disponeras även under 2024. 

 

Beslutsunderlag 
 
Tjänsteskrivelse 
 
Ansvarig för verkställande   
Sektorchef teknik och service 

_____ 
 

 Protokoll skickas till  

Sektorchef teknik och service 
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§ 69 Dnr ADM-2023-15 
 
Antagande av taxa IMD  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar anta den föreslagna taxan för IMD med en årlig 
indexreglering. 
 
 
Ärendet 

 
Bygg- och miljönämnden föreslår Kommunfullmäktige att anta den föreslagna taxan 
för IMD med en årlig indexreglering. 
 
Från den 1 juli 2021 gäller nya krav på individuell mätning och debitering (IMD) av 
värme och tappvarmvatten i flerbostadshus. 1 juli 2022 uppdaterades lagen. 
 
Enligt lag om energimätning i byggnader är det den kommunala nämnd som fullgör 
uppgifter inom plan- och byggområdet, Bygg och miljönämnden i Pajala kommun som 
har tillsyn över att de skyldigheter som anges i lagen fullgörs. 
 
Kommunen får ta ut avgifter för sin tillsyn och meddela föreskrifter om avgifternas 
storlek.  
 
Taxan bygger på att en timavgift tas ut förtillsynen. Avgiften i det enskilda ärendet 
beräknas därmed genom att handläggningskostnaden per timme multipliceras med 
det antal timmar handläggningstid som ägnas åt det specifika ärendet. Enligt 
fullmäktiges beslut 2011-04-26, 8 20 är basåret 2011 och basmånad oktober. 
Timkostnaden, enligt Plan- och bygglovstaxan, är 2022-12-07, 8 166 indexreglerad i 
Bygg- och miljönämnden till 882 kr/timmeför år 2023. 
 
För att taxorna ska följa med i kostnadsutvecklingen föreslår Bygg och miljönämnden 
att Kommunfullmäktige beslutar att Bygg- och miljönämnden får besluta omenårlig 
indexreglering och höja avgifterna i taxan med den procentsats för det innevarande 
kalenderåret i Prisindex för kommunal verksamhet (PKV) som publiceras av SKR. 
Utgångspunkt för indexuppräkningen är oktober månad. 

 

Förslag till beslut 

Bygg- och miljönämnden föreslår Kommunfullmäktige att anta den föreslagna taxan 
för IMD med en årlig indexreglering. 
 

Beslutsunderlag 
 
Protokoll Bygg och miljö  
_____ 
 
Protokoll skickas till 

Bygg och miljö 
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§ 70                   Dnr KS.2023.685  042 
 

Delårsrapport  
 

Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar godkänna uppföljningen av delårsbokslut 
per 2023-08-31 samt helårsprognos baserad på perioden 2023-01-01 – 2023-08-31. 

 
Kommunfullmäktige beslutar också lägga revisionens utlåtande med godkännande till  
handlingarna. 

 
 
Ärendet 
 
Verksamheterna har genomfört en ekonomisk uppföljning per sista augusti vilket 
inkluderar en bedömning av helårsprognos 2023 samt måluppföljning. Enligt Pajala 
kommuns ekonomistyrningsprinciper ska, vid prognostiserade negativa avvikelser 
mot budget som överstiger 1 procent av tilldelad budgetram, eller motsvarande en 
miljon kronor, åtgärdsplan för att komma i budgetbalans redovisas och särskilt följas 
upp i kommunfullmäktige. 
 
Revisionen ger sitt utlåtande. 
 
Förvaltningens förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 
1.) Godkänna uppföljningen av delårsbokslut per 2023-08-31 samt helårsprognos 

baserad på perioden 2023-01-01 – 2023-08-31. 
 

 
Beslutsunderlag 
 
Delårsrapport per 2023-08-31 
_____ 
 

 Protokoll skickas till  

 Sektorchefer 
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§ 71  
 

Skattesats 2024  
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar anta oförändrad skattesats 2024. 

 
 

Ärendet 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige beslutar om oförändrad skattesats 

2024. 

 

Förslag till beslut 

Oförändrad skattesats 2024. 

_____ 
 

Protokoll skickas till 

Ekonomienheten 
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§ 72          Dnr Ks.2023-566  102 
 
Avsägelse politiska uppdrag - valnämnden  
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Kommunfullmäktige beslutar utse Anne Stridsman och Kerstin Svala till     
nya ledamöter i Valnämnden. 
 
 
Ärendet 
 
Mats Bodmark (SJVP) och Ginna Tiensuu (V) har sagt upp sina uppdrag.  
  
Kommunfullmäktige har att utse nya ledamöter. 
 
 
Förslag till beslut under sammanträdet 
 
Lennart Ojanlatva (SJVP) föreslår Anne Stridsman till ny ledamot. 
 
Pirkko Heikkilä (V) föreslår Kerstin Svala till ny ledamot. 
 
_____ 
 
Protokoll skickas till 
 
Anne Stridsman 
 
Kerstin Svala 
 
Kommunkansliet 
 
Valnämnden 
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§ 73 
 
Delgivningar  
 
Kommunfullmäktiges beslut  
 
Inga delgivningar att redovisa. 
 
 
 
_____ 
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§ 74 

Medborgarinitiativ  

 

Kommunfullmäktiges beslut 

 

Inga nya medborgarinitiativ att redovisa. 

 
 

_____ 
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§ 75         Dnr KS.2023.686  600 
 

Anmälan av nya motioner 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar skicka motionen till kommunstyrelsen för vidare 
beredning. 
 
 
Ärendet 
 
Lena Jatko (FrS) har inlämnat en motion: 
 
Motion om körkortsutbildning 
 
Körkortet är viktigt för varje ungdom för att få ett arbete och mycket viktigt för 
ungdom i glesbygd.  
Körkortsutbildning har förr kunnat ingå i gymnasieutbildning men nu måste den 
genomföras utanför studieplanen. Jokkmokk ger en körkortsutbildning för sina elever 
som ligger utanför studieplanen och de anser att den är viktig och ger skolan en 
attraktivitet jämfört med andra orter.  
Vi i vår kommun är i stort behov av arbetskraft och detta att man kan få hjälp med 
körkortsutbildningen skulle vara en fördel att ungdomar stannar kvar i kommunen. 
Jag vill att man utreder frågan hur Jokkmokk har löst detta och till vilken kostnad. 
Jag tror att vi har behov av alla ungdomar som vi kan få att stanna kvar och ta arbete 
till exempel inom hemtjänster som kräver att man har körkort.  
 
Lena Jatko Framtid S 
 
 
 
Beslutsunderlag 
 
Motion , Dnr KS.2023.686  600 

 
_____ 
 
Lena Jatko 
 
Kommunstyrelsen 
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§ 76         Dnr KS.2023.694  006 
 

 
Interpellationer och frågor 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar därmed anse interpellationen besvarad. 

 
 
Ärendet 
 
Interpelasuuni kunnanfyllmäktigen puhheenjohtajalle Birgitta Rantatalole 
 
Main kuussa 2022 mie lähätin medporjari esityksen ette meänkieltä ja suomea saapi 
käyttää fyllmäktigemööteissä. Johny Lantto otti tämän omaksi esitykseksi kesäkuun 
möötissä 2022. 
Minun kysymys, mikäs oon syy tähän totalisseen hiljaisuutheen motiuunin 
käsittelyyssä. Heti oon menny yks ja puoli vuotta, ei minkhään laista elämää 
käsiittelyystä. 
Minun kysymys, mikäs oon syy tähän totaalisheen hiljaisuutheen motiuunin 
käsiittelyyssä. Heti oon menny yks ja puoli vuotta, ei minkhäänlaista elämää. 
Ajatus joka oon syntyny, onkos ruottalais- ja asimilaatiopolitiikala vieläki semmonen 
vaikutus ette tämä motiuuni saapi näkymöttömyyen kunnan vallankäyttäjiltä. 
 
Pajala 2023 10 23  
Bengt Niska, jäsen kunnanfyllmäktig 
 
Interpellation till Kommunfullmäktiges ordförande Birgitta Rantatalo. 
 
I maj 2022 lämnade jag in ett medborgarförslag om att meänkieli och finska ska 
kunna användas av fullmäktigeledamöterna på fullmäktigesammanträdena. Johny 
Lantto tog detta som sitt förslag på kf sammanträdet i juni 2022. 
Min fråga, vad är anledningen till denna totala tystnad i motionens handläggning. Det 
har snart gått ett och ett halvt år, inte en enda återkoppling. 
Min fundering, har försvensknings- och assimileringspolitiken fortfarande en sådan 
påverkan att denna motion osynliggörs av kommunens makthavare. 
 
Pajala 2023 10 23 
Bengt Niska, ledamot kf 
 
Vastaus Bengt Niskan intterpelasjuuhniin/välikysymyksheen: 
 
Kiitos ette huomioit motsuunitten käsittelyn! Mie jaan sinun hermostumisen 
tuntheen. Mutta, jos ”totalisella hiljasuuela” meinaat meitä pulitiikkeriä niin meilä ei 
ole mithään puhuttavaa ennenko asia oon käsitelty virkakunnalta ja tuottu takasi 
päätöspöythiin. 
 
Met pulitiikkerit hään olema nostanheet minuriteettityötä kunnassa esimerkiksi 
minun kirjottaman motsuunin kautta jonka met kaikin hyväksyimä, ja minkä johosta 
niin hiljain ko menny viikola järjestethiin tilasuus luottovalituile pulitiikkerille ja 
virkakunnale saa oppia minuriteettilaista ja siihen koskevista asioista. 
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§ 76 forts. 
 
Ja oonhaan mulla sympatiaa sinun eppäilykshiin ette käsittelyn koettu pitkäpiimäsyys 
johtu asimilaatiopulitiikan seurauksista. Mie olen lapsi sille polvele 
meänkieltäpuhuvia jokka oon saahneet kokea näskäämistä, näkymättömyyttä ja 
rangastusta kielen eli kylttyyrin takia. Faarivainaja oon itte kertonu kunka hään sai 
aarastia siittä ko hään, sillon tuntematta muuta kieltä, käytti äitinkieltä koulussa 
kaveritten kesken. 
 
Samala nykytilane saattaa hyvinki olla vastonpäin; ette tietosia tästä histuuriasta 
yhteisymmärys oon ette käsitellä asioita varovaisesti ja isola kunnioituksela. Ja 
tavalisesti se pruukaa kans merkitä vähän pitempää käsittelyaikaa. 
 
Mutta, net ajatukset oon täyttä spekylasuunia. Tämä motsuuni ei ole ainua joka oon 
vielä jääny loppukäsittelystä. Otama esimerkiksi vuotta vanheman motsuunin jonka 
Jenny Erikssonin kirjotti tielampuista. Se viethiin vuona 2021 kesäkuun kokouksessa 
valtuuston päätöksestä valmistelhuun mutta ei vielä tänäpäivänä ole tullu 
päätettäväksi meile pulitiikkerille. 
 
Kunnioitan päätösprosessia ja virkakunnan työtä. Minun rooli valtuuston 
puhheenjohtajanna oon aktyaliseerata ja painaa pääle ette valhmiiksi käsitelty asiat 
nostethaan lopulisheen päätöksheen niinku taisin tehhä menny valtuustossa 
tuulivoimakysymyksessä. Mutta, alustava työ oon tehtävä muilta, ja siihen ei sovi 
minun eikä sinun sekkaintua liika. 
 
KIITOS kummiski välikysymyksestä ja selvä seki tavalansa painaa motsuunityötä 
etheenpäin! Yhessä met häymä painaa pääle. 
 
Korpilompolo 2023-10-26 
Birgitta Rantatalo, puhheenjohtaja kunnanvaltuustossa 
 
 
Svar till Bengt Niskas interpellation: 
 
Tack för att du uppmärksammar hantering av motioner! Jag delar din frustration. 
Men om du med ”totala tystnad” syftar på oss politiker så har vi inte så mycket att 
säga förrän tjänstepersonskåren tagit fram underlag och färdigberett ärende lyfts 
tillbaka upp till beslutsborden. 
 
Vi politiker har ju lyft minoritetsarbetet i kommunen exempelvis genom den motion 
jag skrivit som godkändes av samtliga och med vars anledning man så sent som förra 
veckan anordnade utbildningsdag med möjlighet för förtroendevalda politiker och 
tjänstepersoner att lära sig om minoritetslagstiftning etc. 
 
Och visst sympatiserar jag med din misstanke om att den utdragna hanteringen kunde 
vara en följd av assimileringspolitiken. Jag är barn till din generation 
meänkielitalande som fått uppleva förtryck, osynliggörande och bestraffning pga 
språket eller kulturen. Min saliga pappa har berättat hur han fick kvarsittning för att 
ha använt det enda språk han då kunde, sitt modersmål, klasskompisar emellan. 
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§ 76 forts. 
 
På samma gång kan ju nuvarande situation vara det omvända såtillvida att med 
kännedom om historien är samsynen att ärendehantering ska ske med varsamhet och 
hög respekt. Vanligtvis innebär det då också en längre tids beredning. 
 
Men de tankarna är rena spekulationer. Den här motionen är inte den enda som ännu 
inte kommit till slutbehandling. Ta exempelvis den året äldre motionen som Jenny 
Erikssons skrev om vägbelysning. Den togs för vidare beredning av fullmäktige på 
junimötet 2021 men har än idag inte kommit upp för politiskt beslut. 
 
Jag respekterar beslutsprocessen och tjänstepersonkårens arbete och min roll som 
fullmäktiges ordförande är att aktualisera och driva färdigbehandlade ärenden till 
slutgiltigt beslut som jag visst gjorde föregående fullmäktige angående 
vindkraftsfråga. Men, det beredande arbetet är ett uppdrag för andra, och det passar 
sig inte för dig och mig att beblanda oss i det mer än till en viss grad. 
 
Hursomhelst ska du ha TACK för interpellationen och helt klart är det på sitt sätt en 
metod att driva arbetet med motioner framåt! Vi måste föra det framåt tillsammans.  
 
Korpilombolo 2023-10-26 
 
Birgitta Rantatalo, ordförande kommunfullmäktige 
 
 

 
  



 Sida 
PAJALA KOMMUN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL                       19(19) 
 
 Sammanträdesdatum 
 
Kommunfullmäktige 2023-10-30 
 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

    

 

 
§ 77 
 
Frågor 
 
Kommunfullmäktiges beslut 
 
Kommunfullmäktige beslutar därmed frågan vara besvarad. 

 
 
Ärendet 

 
Enkel fråga till Kommunstyrelsens ordförande Ulrika Hammarström. 
 
På en fråga vad som pågår inom minoritetsutskottets organisationsplanering på 
sistlidna kommunstyrelsemötet svarade ks ordföranden enligt samstämmiga uppgifter 
från flera ledamöter, ingenting. 
Den 7 september hade Minoritetsrådet sammanträde utan representanter från den 
styrande majoriteten där oppositionen fick information om anställningsprocessen om 
ny minoritetshandläggare. Vidare informerades att någon beslutat att 
minoritetsfrågorna flyttats till kulturchefen Mattias Lafolie från utvecklingschefen 
Fredrik Holmström.  
Med anledning av detta beslutade minoritetsrådet att ett nytt sammanträde med 
Lafolie närvarande ska hållas i närtid. Mötet hölls den 14 september med även den 
styrande majoriteten närvarande. 
Minoritetsutskottets ordförande var helt ovetande om allt det som Lafolie fått uppdrag 
att genomföra, dvs anställning av ny minoritets handläggare som ny 
organisationstillhörighet för utskott som råd. Samtliga närvarande var förstummade 
av det demokratiska underskottet som presenterades. 
 
Min fråga till Ulrika Hammarström är följande; ditt svar att ingenting pågår om 
organisationsförändringar på minoritets utskottets område kan i alla fall tydas på två 
sätt 
1) att du är helt offside av dessa förändringar och inte informeras av verksamheten 
2) att du talar osanning av någon anledning. 
 
Pajala 2023 09 18 
Bengt Niska, Kommunfullmäktige ledamot 
 
 
 
Frågeställaren och svarande har getts möjlighet att debattera frågan. 
 
Kommunstyrelsens ordförande besvarar frågan ställd till henne. 
 
_____ 


